
   
 

2. februar 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke konkrete initiativer er Naalakkersuisut pt. i gang med at forberede med henblik på at 

forbedre forholdene for forældre til børn med fysiske eller psykiske funktionsnedsættelser? 

 

2. Hvilke muligheder har forældre for at være støtteperson for deres egne børn med 

funktionsnedsættelser? 

a. Hvor mange forældre er i dag støtteperson for eget barn? 

b. Hvilke argumenter taler imod, at forældre skulle udpeges som støtteperson for eget barn 

såfremt forældrene selv stiller sig til rådighed herfor? 

 

3. Hvor mange børn på landsplan afventer pt. at få en støtteperson? 

a. Hvor lang tid går der i gennemsnit fra tildeling af støtteperson til denne beslutning føres 

ud i praksis? 

 

4. Hvilke økonomiske og administrative konsekvenser vil der være for det offentlige ved at forældre 

til hjemmeboende børn med funktionsnedsættelse tildeles fuld lønkompensation fra det 

offentlige ved behov for at gå på nedsat tid? (Der ønskes beregninger på fuld lønkompensation 

for nedsat tid på henholdsvis 5, 10, 15, 20 og 25 timer) 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Anna Wangenheim, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

Et barn med en fysisk eller psykisk funktionsnedsættelse har mere brug for støtte end andre børn. Her 

mener jeg helt generelt, at de bedste til at yde denne støtte er forældrene eller andre nære pårørende.  

 

I denne forbindelse er det vigtigt også at tænke på, at forældre til et barn med funktionsnedsættelse i 

mange tilfælde bruger al deres energi på at tage sig af banet, og på at sikre ordentlige forhold for deres 

barn for eksempel i forhold til skolegang. Det kan meget let have den konsekvens, at det er rigtig svært at 

passe et fuldtidsarbejde. Disse forældre bør hjælpes og støttes i højere grad end i dag. 

 

Jeg vil med disse spørgsmål danne mig et overblik over, hvilke initiativer der pt. er i gang på området. 

  

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


